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اهداي 2 دستگاه ونتيلاتور ديگر 

براي مقابله با کرونا در سيرجان
صنعتي  و  معدني  شرکت  حمايت هاي 
سيرجان  پزشکي  علوم  دانشکده  از  گل گهر 
کمک  و  کرونا  بيماري  با  مقابله  راستاي  در 
دارد.به  ادامه  کماکان  شهروندان،  سلامت  به 
بين الملل شرکت  امور  و  روابط عمومي  گزارش 
معدني و صنعتي گل گهر، در راستاي عمل به 
مسئوليت هاي اجتماعي توسط شرکت گل گهر و 
اقدامات اين شرکت در مقابله با بيماري کرونا و 
کمک به سلامت شهروندان سيرجاني، اين شرکت 
در تازه ترين اقدام خود و در ادامه کمک هاي قبلي، 
صبح امروز 2 دستگاه ونتيلاتور )تنفس مصنوعي( 
اهدا  پزشکي سيرجان  علوم  دانشکده  به  ديگر 
پزشکي  علوم  دانشکده  قائم مقام  و  کرد.رئيس 
سيرجان در نشستي با حضور قائم مقام و معاون 
مالي و اقتصادي شرکت گل گهر که صبح امروز در 
محل اين شرکت برگزار شد، ضمن دريافت اين 2 
دستگاه ونتيلاتور، از تلاش هاي مديرعامل گل گهر 
جناب آقاي مهندس ملارحمان و هيأت مديره 
شرکت بابت حمايت هاي مالي و تجهيزاتي در 
مقابله با کرونا در شهرستان سيرجان تقدير و 
شيوع  آغاز  زمان  از  است  کردند.گفتني  تشکر 
بيماري کرونا تاکنون، 8 عدد دستگاه ونتيلاتور 
امام رضا)ع( و دکتر غرضي  بيمارستان هاي  به 
شرکت  توسط  بردسير  بيمارستان  و  سيرجان 

معدني و صنعتي گل گهر اهدا شده است.

 آب شيرين خليج فارس 
بهمن ماه امسال وارد استان يزد 

مي شود
مهندس ناصر تقي زاده مدير عامل و عضو 
هيات مديره شرکت معدني و صنعتي چادرملو 
دکتر  باحضور  که  توليد  موانع  رفع  جلسه  در 
پورابراهيمي رييس کميسيون اقتصادي مجلس 
شوراي اسلامي و دکتر پارسا رئيس سازمان امور 
مالياتي کشور در شهرستان اردکان برگزارشد با 
اعلام اين خبر افزود: چادرملو در شرايط فعلي 
اقتصاي و مشکلات ناشي از تحريمها و فراگير 
شدن ويروس کرونا بدون لحظه اي توقف با تمان 
ظرفيت به توليد محصولات فولادي خود ادامه 
داده است و از تعهدات ملي و مسئوليت اجتماعي 
خود نيز غافل نبوده و علاوه بر مشارکت در طرح 
شيرين سازي و انتقال اب خليج فارس به مناطق 
نيروگاه خورشيدي 10 مگاواتي  ايران،  مرکزي 
چادرملو را نيز تا پايان بهمن ماه به بهره برداري 
مي رساند. مدير عامل چادرملو در ادامه يکي از 
مشکلات تداوم توليد و توسعه شرکت را اختلاف 
در خصوص شمول معافيت هاي مالياتي عنوان 
کرد که همچنان ميان اين شرکت و سازمان امور 
مالياتي لاينحل باقي مانده و اکنون دادخواهي 
شرکت چادرملو براي رسيدگي به اين موضوع به 

ديوان عدالت اداري ارائه شده است.

نشست مديرعامل پازارگاد با 
هيات امناء شهرک پرديس

نشست مدير عامل شرکت عمليات غير 
امناء شهرک  با اعضاي هيات  پازارگاد  صنعتي 
پرديس جم روز در سالن مديريت شرکت پازارگاد 
شرکت  عمومي  روابط  گزارش  .به  شد  برگزار 
عمليات غير صنعتي پازارگاد در اين نشست دکتر 
نظري مدير عامل شرکت پازارگاد در سخناني، 
شهرک پرديس جم را مجموعه اي بسيار مهم 
در  منطقه عنوان کرد و اظهار داشت:»با توجه به 
حضور مديران ارشد شرکت هاي پتروشيمي در 
شهرک پرديس جم توجه به اين مجموعه امري 
بسيار ضروري است و بايد با تمام توان براي ايجاد 
آرامش خانواده ها در اين شهرک تلاش کنيم.« 
نظري ادامه داد: »تکريم خانواده ها و توجه به 
نيازهاي فرهنگي و آموزشي آنها از اهداف و برنامه 
هاي ما در شهرک پرديس است.«دکتر نظري 
افزود:» ما کارهاي خيلي خوبي را تحت عنوان 
طرح “مهري ديگر” در مجموعه هتل پازارگاد 
شروع کرده ايم و تلاش خواهيم کرد تا خدمات 
مشابه و مطلوبي را نيز در شهرک پرديس انجام 
داد:  ادامه  پازارگاد  شرکت  دهيم.«مديرعامل 
ما تلاش  آرامش مشتريانمان است.  ما  »هدف 
خواهيم کرد تا در شهرک پرديس فضا را تغيير 
دهيم، همچنانکه در مجموعه هتل ها اين کار را 
انجام داده ايم.«در ادامه اين نشست نمايندگان 
هيات امناي شهرک پرديس بر لزوم توانمندسازي 
کارکنان شهرک براي تسريع در پروژه هاي اجرايي 
و  آموزشي  مباحث  به  لازم  کردند.توجه  تاکيد 
تقويت سيستم آموزشي شهرک و بالا بردن سطح 
کيفي آموزش مدارس، جلوگيري از هدررفت آب، 
نظارت بر عملکرد پيمانکاران، نگاه ويژه به ورزش 
شهرک براي نشاط بخشي خانواده ها و لزوم توجه 
به سطح کمي و کيفي رستوران شهرک از موارد 
مطرح شده توسط نمايندگان هيات امناء شهرک 

پرديس جم در اين جلسه بود.

همکاري و کمک گل گهر در 
حوزه مديريت بحران استان

در راستاي کمک بنگاه هاي بزرگ اقتصادي 
استان،  بحران  مديريت  حوزه  در  کرمان  استان 
مراسم رسمي ايمن سازي مناطق جمعيتي محروم 
و عمليات لايروبي رودخانه شور آغاز شد.مراسم 
محروم  جمعيتي  مناطق  ايمن سازي  رسمي 
شور  رودخانه  لايروبي  و  ساماندهي  عمليات  و 
شهرستان جيرفت و ساير رودخانه هاي اولويت دار 
استان با همکاري شرکت معدني و صنعتي گل گهر 
و در راستاي کمک بنگاه هاي بزرگ اقتصادي استان 
کرمان در حوزه مديريت بحران استان، با حضور معاون 
هماهنگي امور عمراني استانداري کرمان آغاز شد.در 
روزهاي گذشته نيز با کمک شرکت گل گهر در سه 
منطقه جنوب استان، عمليات ساماندهي و لايروبي 
و برنامه ريزي براي کاناليزه کردن رودخانه ها براي 
جلوگيري از سيلاب هاي هميشگي منطقه انجام 
شد.همچنين در دو منطقه رودبارجنوب و قلعه گنج 
نيز، ماشين  آلات لازم توسط شرکت گل گهر فراهم 
شده تا رودخانه هايي که سيلاب آنها، روستاهاي 

زيادي را درگير مي کند، لايروبي و ساماندهي شوند.

دپوي 212 هزار تني گندم 
در گمرک و بنادر

تن  هزار   212 از  بيش  حاضر  حال  در 
است.   شده  دپو  بنادر  و  گمرک  در  گندم 
در  گندم  موجودي  وضعيت  آخرين  بررسي 
نيمه  تا  که  دهد  مي  نشان  بنادر  و  گمرک 
انبار  و  وارد  گندمي  ذخاير  کنار  در  مهرماه، 
شده داخل کشور، در حال حاضر از موجودي 
حدود  اساسي  کالاهاي  تني  ميليون   3.4
تشکيل  گندم  را  آن  تن   308 و  هزار   212
بندر  چهار  در  گندم  از  ميزان  دهد.اين  مي 
و  هزار   131 که  طوري  به  است؛  شده  دپو 
245 تن يعني بيشترين ميزان آن در بندر 
هزار  دارد.  همچنين 73  قرار  امام خميني 
 5958 رجايي،  شهيد  بندر  در  تن   408 و 
آستارا  بندر  در  تن  و 1697  انزلي  بندر  تن 
تا  البته  است.   شده  دپو  و  ذخيره  گندم 
در  موجود  اساسي  کالاهاي  از  مهرماه  نيمه 
نيز در  شناورهايي که در حال تخليه بودند 
مجموع 5167 تن به گندم اختصاص داشته 
است.در بين هشت قلم کالاي اساسي موجود 
حدود  با  ذرت  به  ميزان  بيشترين  بنادر  در 
از مجموع 3.4 ميليون تن  1.6 ميليون تن 
کالاهاي  ترخيص  در  است.تسهيل  موجود 
اساسي از مدتها قبل مطرح بود که تامين ارز 
ولي  رفت  مي  بشمار  آن  موانع  مهمترين  از 
اخير طي مصوباتي در سفر معاون اول رئيس 
جمهور به استان هرمزگان روند ترخيص اين 
کار  دستور  در  و  تسهيل  حدودي  تا  کالاها 

قرار گرفته است.

اعطاي نشان عالي مدير سال 
به مديرعامل شرکت ملي 

صنايع مس ايران
نشان  سراسري  اجلاس  پنجمين  در 
عالي مدير سال، دکتر اردشير سعدمحمدي 
مديرعامل شرکت ملي صنايع مس ايران به 
عنوان يکي از مديران برتر سال کشور انتخاب 
علمي  شوراي  پرس،  مس  گزارش  شد.به 
عالي  »نشان  اجلاس  اين  سياستگذاري  و 
مدير سال« را به دکتر اردشير سعدمحمدي 
ايران  مس  صنايع  ملي  شرکت  مديرعامل 
مهندس  گزارش،  اين  اساس  کرد.بر  اهدا 
سعد عبدي مدير امور برنامه ريزي و نظارت 
ملي  شرکت  از  نمايندگي  به  مس   شرکت 
صنايع مس ايران، اين نشان را دريافت کرد.

در اين گردهمايي که توسط وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و در محل تالار ديپلماتيک 
اصغر  علي  شد،  برگزار  خارجه  امور  وزارت 
گردشگري  فرهنگي،  ميراث  وزير  مونسان 
معاون  پور  غريب  خداداد  دستي،  صنايع  و 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و رييس هيات 
عامل ايميدرو، عيسي کلانتري معاون رييس 
زيست،  محيط  سازمان  رييس  و  جمهور 
تشخيص  مجمع  عضو  جعفري  دانش  داود 
سياست  شوراي  رييس  و  نظام  مصلحت 
آموزش،  معاون  قباديان  برات  و  گذاري 
و  معدن  صنعت،  وزارت  فناوري  و  پژوهش 
تجارت و رييس کميته علمي حضور داشتند.

شش  در  مس  ملي  شرکت  است،  گفتني 
ماهه نخست سال 99 و تحت مديريت دکتر 
توليدي  بخش هاي  همه  در  سعدمحمدي 
)سنگ سولفوري، کنسانتره مس، توليد مس 
توليد مس  توليد مس پالايش شده و  آندي، 
رکوردهاي  ثبت  به  موفق  معدني(  محتوي 
سال  شده  پيش بيني  برنامه  از  و  شد  ويژه 
جلو تر حرکت کرده است؛ به طوري که در 
آندي  مس  درصد،   7 مس  کنسانتره  توليد 
16 درصد، کاتد  14 درصد و مس محتوي 
معدني 5 درصد رشد داشته است. همچنين 
کل فروش شرکت ملي صنايع مس ايران تا 
پايان شهريورماه سال جاري به عدد 16 هزار 
ميزان  اين  که  رسيد  تومان  ميليارد  و 195 
فروش، رشد 61٫5 درصدي نسبت به مدت 
رکورد  و  است  داشته  گذشته  سال  مشابه 
مي شود. محسوب  فروش  حوزه  در  ويژه اي 

سراسري  اجلاس  پنجمين  مي شود،  يادآور 
نشان عالي مدير سال در راستاي بيانات مقام 
درست  هاي  نگرش  ايجاد  به  رهبري  معظم 
نيروي کار و تحقق  توانمندسازي  مديريتي، 
همکاري  از  گيري  بهره  با  و  توليد  جهش 
موسسات  و  مراکز  ها،  سازمان  ها،  دانشگاه 
و  آگاهي  هدف  با  کشور  تحقيقاتي  و  علمي 
يافته  و  دستاوردها  جديدترين  به  دستيابي 
بزرگترين  عنوان  به  مديريتي  علمي  هاي 
شنبه  سه  بعدازظهر  کشور  مديريتي  رويداد 
22 مهرماه 1399 در تالار ديپلماتيک وزارت 

امور خارجه تهران  برگزار شد

انجام بيش از 26 هزار متر 
حفاري

دو  در  جاري  سال  نخست  ماهه   6 در 
و  هزار   26 متال  پلي  و  آهن  سنگ  حوزه 
38 متر حفاري توسط شرکت تهيه و توليد 
مواد معدني ايران انجام شده است.به گزارش 
مواد  توليد  و  تهيه  شرکت  عمومي  روابط 
معدني ايران، در 6 ماهه نخست سال جاري 
شناسي  زمين  نقشه  هکتار   80 و  هزار   11
در حوزه پلي متال تهيه شده است.بنابر اين 
گزارش گردآوري و اعتبارسنجي نقشه هاي 
زمين شناسي، برداشت مغناطيس سنجي و 
حفر ترانشه در حوزه هاي پلي متال و سنگ 
توسط  گرفته  صورت  اقدامات  ديگر  از  آهن 
ايمپاسکو در نيمه نخست سال است.دريافت 
6 فقره پروانه اکتشاف در حوزه هاي سنگ 
و  کرمان  هاي  استان  در  متال  پلي  و  آهن 
شرکت  شاخص  اقدامات  ديگر  از  اصفهان 
تهيه و توليد مواد معدني ايران طي 6 ماهه 
است  ذکر  به  است.لازم  جاري  سال  نخست 
سرب  معدن  نام  به  کشف  گواهي  دريافت 
ماده  تن   110،000 ميزان  به  چاه خربزه 
اين  اقدامات  ديگر  از  روي  و  سرب  معدني 

شرکت در سال جاري است.

اخبار اخبار

اخباري  با  رابطه  در  ايران  گمرک  گمرکي  امور  و  فني  معاون 
با  به عراق،  ايران  از  قاچاق  داروي  بر کشف صدها هزار دلار  مبني 
اعلام اينکه قطعا صادرات هيچ گونه دارويي به عراق از طريق مرزهاي 
رسمي کشور انجام نشده است گفت که داروهاي اعلام شده ايراني 

نبوده اند. 
اخيرا اخباري منتشر شد مبني بر کشف محموله اي چند صد 
هزار دلاري از داروهاي قاچاق در عراق که از ايران به اين کشور وارد 
شده بود که واکنش هايي در پي داشت مبني بر اين که در زمان و 
شرايط حساس فعلي چگونه حجم بالايي از دارو از ايران قاچاق يا به 

طور رسمي صادر شده است. 
به دنبال اين موضوع سازمانهاي مربوطه واکنش نشان داده و 

اين موضوع را تکذيب کردند. 
مهرداد جمال ارونقي، معاون فني و امور گمرک ايران در اين 
از  دارو  محموله  چند  گذشته  ماه  طي  صرفا  که  کرده  اعلام  رابطه 
طريق قلمرو جمهوري اسلامي ايران و با رعايت کامل کليه مقررات 
اين  مبدأ  که  شده  خارجي  ترانزيت   ، لازم  هاي  کنترل  و  مربوطه 

داروها نيز کشورهاي خارجي بوده است. 
طبق اعلام گمرک، وي با اشاره به لزوم صدور مجوزهاي قانوني 
از جمله مجوز وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکي براي صادرات 

دارو افزود: صادرات کالاهاي اساسي و ضروري از جمله دارو به خارج 
از کشور ممنوع است و داروهاي اعلام شده نيز ايراني نبوده است. 

قطعا خروج اين محموله از گمرک نبوده است
ارونقي ، پروسه واردات، انجام تشريفات گمرکي، ترخيص قطعي 
سيستماتيک  پروسه  يک  را  کشور   در  خارجي  داروهاي  توزيع  و 
با صدور مجوز  به کشور  داروي خارجي  ورود  اعلام کرد:  و  دانست 
داروهاي  مرجع،  اين  و  پذيرفته  صورت  بهداشت  وزارت  سوي  از 
صادرات  بنابراين  کند؛  مي  رصد  توزيع  مرحله  تا  را  شده  ترخيص 
مجدد اين حجم دارو از مبادي رسمي، آن هم با ممنوعيت صدور 

دارو و کالاهاي اساسي و ضروري، دور از ذهن به نظر مي رسد و قطعا 
مي توان گفت خروج اين محموله از طريق گمرکهاي داخلي به خارج 

از کشور انجام نشده است. 
معاون گمرک ايران يادآور شد: با توجه به اينکه در خبر منتشره 
اعلام شده است »... رانندگان کاميون ها قصد داشته اند از دست گمرک 
فرار کنند...«، منظور از گمرک، گمرکهاي داخلي کشور عراق است و 

ارتباطي به گمرکهاي مرزي کشور جمهوري اسلامي ايران ندارد.
سوي  از  گرفته  صورت  هاي  کنترل  به  توجه  با  گفت:  ارونقي 
بيش  ماه  ويژه گمرکهاي مرزي، روز 23 مهر  به  اجرايي  گمرکهاي 
هزار حبه  و 647  ميليون  )يک  داروهاي مکمل  قوطي  هزار  از 53 
 stap polymer photo قرص( و 90 کيلوگرم شيلد ، و 5 دستگاه
به  پرونده  که  شده  کشف  مهران  گمرک  پرسنل  توسط   meker

مراجع قضائي جهت رسيدگي ارسال شده است.
نيز در اطلاعيه اي  اين در حالي است که سازمان غذا و دارو 
»اين  که  کرده  اعلام  عراق  به  ايران  از  دارو  تکذيب صادرات  ضمن 
از  صرفا  و  بوده  همسايه  کشورهاي  از  ديگر  يکي  به  متعلق  داروها 
طريق يکي از مرزهاي کشور ترانزيت شده است. داروهاي مکشوفه 
در عراق به هيچ عنوان ايراني نبوده و تنها از مسير مرز ايران ترانزيت 

وارد عراق شده است.«

رئيس اتحاديه توليد کنندگان و صادرکنندگان چرم و سالامبور 
با اشاره به کاهش صادرات چرم گفت: موانع مختلف داخلي از جمله 
وضع عوارض صادراتي و عدم به روز شدن صنايع مورد نياز در اين 

صنعت، باعث کاهش صادرات در اين بخش شده است.
و  چرم  صادرات  و  توليد  وضعيت   مورد  در  لاهوتي  محمد 
سالامبور گفت: عدم سرمايه گذاري خارجي يکي از مشکلات جدي 
اين صنعت است،  اما در کشورمان  به دلايل مختلف، سرمايه گذاري 
خارجي مورد توجه نبوده و حمايت هاي لازم نيز از اين صنعت انجام 
نمي شود؛  بنابراين صنعت چرم صنعتي رها شده است که به مرور 

زمان نيز در حال کوچکتر شدن است.
رئيس اتحاديه توليد کنندگان و صادرکنندگان چرم و سالامبور 
بلو،  يا وت  به صادرات سالامبور  انتقادات  از  اينکه يکي  به  اشاره  با 
تبديل به محصولات با ارزش افزوده در کشورهايي مانند ايتاليا است، 
افزود: برندسازي در اين حوزه منجر به ايجاد ارزش افزوده بالا مي 
شود و اگر در اين صنعت برند را از برخي کالاهاي توليدي برداريم، 
برندينگ يک موضوع  بنابراين  تا 70 درصد کاهش مي يابد،  قيمت 

بسيار مهم در اين صنعت به شمار مي رود. 
لاهوتي با بيان اينکه واحدهاي توليدي اين صنعت نتوانسته اند 
اوليه و ماشين آلات مدرن  بيان داشت:  مواد  به روز کنند،  را  خود 
معمولا وارداتي است ، لذا به دليل حمايت از توليدات داخلي، امکان 
ورود ماشين آلات و مواد اوليه امکان پذير وجود ندارد و يا واردات اين 

کالا با تعرفه بالا امکان پذير نيست. 
وي با بيان اينکه صنعت چرم زيرمجموعه صنعت نساجي است، 
گفت: به دليل وسعت صنعت نساجي، کمتر به اين صنعت توجه مي 
اندازه حمايت هاي صنعت  به  شود و حمايت هاي صنعت چرم اصلا 

نساجي نيست. 
پروانه هاي  بي رويه  صدور  همچنين  داشت:  بيان  لاهوتي 
در صورت  زيرا  است،  تهديد  يک  اين صنعت  براي  نيز  بهره برداري 

داخلي،  استحصالي  پوست  توليد،  واحدهاي  تمام  شدن  فعال 
پاسخگوي تامين مواد اوليه اين واحدها نخواهد بود و لذا بايد واردات 

پوست انجام شود. 
وي با بيان اينکه عملکرد عملکرد مقامات مسئول در اين حوزه،  
باعث دوقطبي شدن صنعت شده؛  باين داشت: اين در حالي است 
که  کشور نيازمند ارز بوده و  با برنامه ريزي مي توان به سمت توليد 

محصول با ارزش افزوده حرکت کرد.
توليد  خصوص  در  غيرمنطقي  مباحث  طرح  داشت:  بيان  وي 
اشتغال واحدهاي  بين رفتن  از  باعث  و صادرات سالامبور و چرم،  
واحدهاي  به  تبديل  را  کارخانجات  و  مي شود  چرمشهر  در  موجود 

متروکه مي کند.
لاهوتي گفت: ميزان صادرات سالامبور  در سال 1391  و در 
بهترين وضعيت  بيش از  200 ميليون دلار بوده که با توجه به وضع 
عوارض و کاهش پايه هاي صادراتي،  ميزان صادرات سالامبور در سال 
1398 به 35 ميليون دلار و در 5 ماهه ابتداي امسال به 7 ميليون 

دلار رسيده است. 
اينکه  بيان  با  سالامبور  و  چرم  توليدکنندگان  اتحاديه  رئيس 
صادرات سالامبور و وت بلو خام فروشي نيست، بيان داشت: در ماده 
لذا  است،  کالاي خام ذکر شده  تعريف  توليد  موانع  رفع  قانون   37
استفاده از اين واژه در مورد صادرات اين محصول چيزي جز فرار به 

جلو براي خودداري از پاسخگويي از سوي مسئولان نيست. 
وي با اشاره به اينکه سالامبور بيش از 25 درصد و وت بلو بيش 
از 40 درصد ارزش افزوده ايجاد مي کند، گفت: اين در حالي است 
فروشي  از خام  بهانه جلوگيري  به  و سالامبور  به صادرات چرم  که 

عوارض وضع شده است. 
لاهوتي با بيان اينکه قرار بود منابع حاصل از پرداخت عوارض 
اين بخش قرار بود به صنعت برگردد، گفت: نه تنها اين اقدام صورت 
نگرفته بلکه با طرح موضوعاتي مانند خام فروشي، صادرات در اين 

بخش را به شدت کاهش داده است. 
وي با تاکيد بر اينکه کاهش صادرات سالامبور و وت بلو منجر 
به آسيب به طبيعي مي شود، گفت: اگر صادرات اين محصولات صرفه 
اقتصاد نداشته و يا اجازه صادرات نداشته باشد بايد پوست در طبيعت 

رها و يا امحا شود. 
اين  مصرف  اقتصادي  فعلي  شرايط  در  اينکه  بيان  با  لاهوتي 
آن  درصد   85 بايد  و  است  درصد   15 حدود  کشور  در  محصولات 
سوي  از  عوارض  تومان  ميليارد   150 بر  بالغ  گفت:   شود،  صادر 
در  که  عددي  و  شده  پرداخت  گذشته  سال   8 توليدکنندگان طي 
بودجه براي حمايت از توليدکنندگان اين صنعت در نظر گرفته شده، 
در سال گذشته 20 ميليارد تومان بوده که به دليل مسائل مختلف از 
جمله بروکراسي ها تنها يک واحد امکان استفاده از آن را داشته است. 
 وي بيان داشت: براساس آمار مديرکل صنايع نساجي وزارت 
در  بودجه  در  تومان  ميليارد   6.8 امسال   تجارت  و  معدن  صنعت، 
کشاورزي  بانک  سوي  از  نيز  تومان  ميليارد   5 البته  و  گرفته  نظر 
اختصاص يافته است؛ بنابراين اگرچه مبالغ هنگفتي در قالب عوارض  
از اين محصول و صادرات آن اخذ مي شود،  اما عددي که به چرخه 
اقتصادي اين صنعت بازمي گردد، صفر درصد بوده، لذا اخذ  عوارض 
تنها منابع دولت را افزايش مي دهد و صنعت را روز به روز ضعيف تر 

مي کند.
رئيس اتحاديه توليدکنندگان و صادرکنندگان چرم و سالامبور 
جهاني  سازمان  در  ايران  عضويت  عدم  از  ناشي  اثرات  به  همچنين 
تجارت اشاره و گفت: صادرات چرم توسط کشورهاي ترکيه، ايتاليا، 
اسپانيا و پاکستان با تعرفه 5 درصد است، در حالي که صادرات چرم 
اين موضوع،  که  انجام مي شود  تا 35 درصدي  تعرفه 20  با  ايران 
است  داده  کاهش  را  بخش  اين  صادرکنندگان  براي  رقابت  قدرت 
و خريداران خارجي هم تمايلي براي خريد محصولات نهايي ايراني 

ندارند. 

نايب رييس کانون انجمن صنفي مرغداران گوشتي با اشاره به 
اينکه اگر ارز لازم براي تامين نهاده ها جهت توليد مرغ تخصيص يابد 
و نشتي، انحراف و امضاي طلايي در توزيع نهاده ها نباشد قيمت مرغ 
کاهش مي يابد، گفت: زمزمه واردات مرغ در صورت کمبود شنيده 
مي شود و شايد برخي رانت ها از واردات سود مي برند در سال جهش 

توليد هم دنبال تحقق همين موضوع باشند.
حبيب اسدالله نژاد در گفت و گو با ايسنا، در پاسخ به اينکه چرا 
قيمت مرغ در روزهاي اخير با افزايش مواجه شده است؟ اظهار کرد: 
به دليل عدم برنامه ريزي درست در ماه هاي قبل و عمل نکردن به 
وعده ها در خصوص تامين نهاده هاي مورد نياز واحدهاي توليدي، 

قيمت مرغ افزايش پيدا کرده است.
وي ادامه داد: در حال حاضر قيمت مرغ زنده در بازار 17 تا 17 هزار 
و 500تومان و مرغ گرم نيز 25 تا 25 هزار و 500تومان است. اين قيمت 
واقعي و تمام شده مرغ با شرايط موجود است. يعني حتي اگر 50 درصد 
نهاده هاي مورد نياز مرغداري ها با قيمت هاي مصوب تامين شود، قيمت 
هاي مذکور قيمت واقعي مرغ است. اما نکته قابل توجه اين است که 50 
درصد نهاده هاي مورد نياز مرغداري ها توسط دولت تامين نمي شود و 

آنها مجبور هستند که حدود 60 تا 70 درصد نهاده مورد نياز خود را از 
بازار آزاد با قيمت هاي گزاف تهيه کنند.

فروش مرغ کيلويي 25 هزار تومان تخلف نيست
نايب رييس کانون انجمن صنفي مرغداران گوشتي اضافه کرد: 
فروش مرغ گرم با قيمت 25 هزار تومان تخلف نيست و قيمت تمام 
شده مرغ براي مرغداران است. اگر نهاده دولتي تامين شود قيمت 
مرغ کاهش مي يابد و اگر همين مقدار هم به دست توليدکنندگان 

نرسد قيمت مرغ افزايش خواهد يافت.
نهاده ها چگونه سر از بازار سياه در مي آورند؟

وي در ادامه تصريح کرد: نهاده هاي دامي به اندازه کافي وارد 
و در کشور وجود دارد اما در توزيع آنها تخلفاتي صورت مي گيرد 
و نشتي دارد. همين نشتي و شايد سودجويي ها و امضاهاي طلايي 
براي نهاده ها باعث شده بخش زيادي از اين نهاده هاي وارداتي از 
بازار سياه در آورند. نهاده  از  چرخه توزيع دولتي خارج شود و سر 
 4200 ارز  با  و  بوده  وارداتي  همه  هستند  سياه  بازار  در  که  هايي 
توماني ثبت سفارش شده اند. دستگاه هايي که وظيفه تامين وتوزيع 
نهاده هاي دولتي  باشند که چگونه  بايد پاسخگو  را دارند  نهاده ها 

وارد بازار سياه مي شوند.
قيمت  براينکه  علم  با  بازار  تنظيم  کارگروه  افزود:  نژاد  اسدالله 
تمام شده مرغ زنده براي مرغداران 17 هزار تومان است، هنوز قيمت 
رفتن  بالا  نشود  اصلاح  رويه  اين  اگر  که  نکرده  اعلام  را  آن  واقعي 
قيمت مرغ به بحران و کمبود تبديل خواهد شد که زيبنده کشوري 
نيست که هفتمين توليد کننده جهان بوده و پتانسيل صادرات بيش 

از يک ميليون تن مرغ را دارد. 
وي به زمزمه واردات مرغ در صورت بروز کمبود اشاره و اظهار 
کرد: شايد برخي رانت ها در دستگاه ها که از واردات سود مي برند 
در سال جهش توليد هم دنبال تحقق همين موضوع باشند. اما بايد 
گفت ارزي که براي واردات يک قطعه مرغ اختصاص مي يابد، اگر به 
سمت نهاده ها رود مي تواند قيمت هر کيلو گرم مرغ را به شرايط 

قبل بازگرداند.
 اسدالله نژاد در پايان با اشاره به اينکه ايراد در تامين و توزيع 
نياز  مورد  نهاده  تامين  براي  ارز لازم  اگر  است، گفت:  نهاده  دولتي 
امضاي طلايي  و  انحراف  نشتي،  و  يابد  تخصيص  مرغ  توليد  جهت 

نباشد، اين مشکلات هم نخواهد بود. 

مديرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبي گفت: 100 ميليارد تومان 
طي 2 سال به پروژه دوبانده سازي محور بيرجند - قاين اختصاص يافت 

و باعث شد که پروژه به لحاظ اجرايي متحول شود.
وحيد داعي اظهار داشت: عمليات اجرايي دوبانده سازي اين محور 
به طول 100 کيلومتر از سال 89 شروع و تا سال 97 حدود 40 کيلومتر 
دوبانده شد.وي افزود: اعتبار تخصيص يافته به اين محور در پايان سال 
97 حدود 16 ميليارد تومان بود که اين اعتبار محدود باعث کند شدن 
روند احداث باند دوم شد.مديرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبي گفت: 
اما در انتهاي سال 97 با پيگيري هاي استاندار خراسان جنوبي و در 2 
سفر رييس سازمان برنامه و بودجه کشور به استان طي 2 سال 100 
ميليارد تومان به اين پروژه اختصاص يافت و عملا باعث شد که پروژه به 
لحاظ اجرايي متحول شود به گونه اي که حدود 55 کيلومتر از اين محور 

زير بار عبور رفته است.
وي بيان کرد: يکي ديگر از اقدامات منحصر به فرد که اولين بار 
در تاريخ راهسازي خراسان جنوبي رقم خورد، استفاده از ظرفيت ماده 
56 قانون الحاق )استقراض دولت از بانک ها(  است که با پيگيري هاي 

مديريت عالي استان و توجه ويژه وزير راه و شهرسازي اولين بار 50 
ميليارد تومان در قالب تسهيلات از بانک مسکن به اين پروژه اختصاص 

يافت و 2 قسط آن تاکنون پرداخت شده است.
داعي افزود: همه اين اقدامات باعث سرعت گرفتن اين پروژه مهم 
و منجر به اين شده که اکنون از 45 کيلومتر باقيمانده که دوبانده نشده، 
13 کيلومتر آسفالت شده و در حال نصب تابلو و علايم است و طي 

حداکثر سه هفته آينده زير بار ترافيک مي رود.
کيلومتر  و 22  است  آسفالت  آماده  هم  کيلومتر  گفت: 10  وي 
باقيمانده متوسط پيشرفت فيزيکي 45 درصد دارد که تلاش مي شود 
در حداقل زمان دوبانده سازي شود تا پرونده محور بيرجند - قاين در 

حداقل زمان ممکن بسته شود.
مديرکل راه و شهرسازي خراسان جنوبي اظهار داشت: اکنون پنج 
پيمانکار اين محور با 200 دستگاه ماشين آلات سنگين و 300 نفر در 2 

شيفت کاري به صورت شبانه روزي مشغول فعاليت هستند.
وي افزود: با تخصيص اعتبارات به موقع 13 کيلومتر از پروژه دوبانده 
شدن محور بيرجند - قاين تکميل شده و در حال نصب تابلو و علايم 

است که به زودي بهره برداري مي شود.
وي بيان کرد: محور توسعه شرق يکي از محورهاي بسيار مهم  و 
حياتي در جهت توسعه زيرساخت هاي شرق کشور از قديم مطرح بوده 

که از چابهار - زاهدان - بيرجند عبور و به مشهد اتصال پيدا مي کند.
داعي گفت: محور شرق که در سه استان سيستان و بلوچستان، 
خراسان جنوبي و خراسان رضوي قرار دارد، بخش عمده اي از آن استان 
خراسان جنوبي را در برمي گيرد که علاوه بر ترافيک ترانزيتي، ترافيک 

محلي هم در آن بسيار بالا است.
وي افزود: قطعه اي از اين کريدور در خراسان جنوبي و محور بيرجند تا 
قاين است که داراي ترانزيت و ترافيک محلي بالا است به گونه اي که هر سال 
شاهد تصادفات بسيار زياد در اين محور و تحميل خسارت هاي مالي و جاني 

بسيار زيادي طي سال هاي گذشته بوده ايم.
محور بيرجند - قاين با حجم تردد زياد استان هاي خراسان جنوبي 

و خراسان رضوي را به هم متصل مي کند.
روند دوبانده سازي جاده هاي خراسان جنوبي در سال هاي اخير با 

تخصيص و افزايش اعتبارات اين حوزه شتاب گرفته است.

رييس اتحاديه بارفروشان از کاهش قيمت گوجه فرنگي در روزهاي 
بازار صيفي جات دچار نوسان شد و  آينده خبر داد.در روزهاي اخير 
برخي اقلام مانند گوجه فرنگي و زنجبيل با افزايش قيمت همراه شدند؛ 
به طوري که قيمت گوجه فرنگي در خرده فروشي هاي سطح شهر تهران 
در کمتر از يک هفته از 4500 تومان به بيش از 9000 تومان رسيد و 
زنجبيل نيز براساس گزارش ها تا کيلويي 100 هزار تومان هم فروخته 

شد. افزايش قيمتي که رييس اتحاديه بار فروشان علت آن را در مورد 
گوجه فرنگي بازشدن صادرات و آسيب ديدن برخي محصولات و در 

مورد زنجبيل نيز نوسانات نرخ  ارز اعلام کرد.
مصطفي دارايي نژاد در پاسخ به اين سوال که چرا قيمت گوجه 
علت  به  گفت:  ايسنا  به  است  يافته  افزايش  اخير  روزهاي  در  فرنگي 
همچنين  و  ديد  آسيب  فرنگي  گوجه  محصولات  از  برخي  بارندگي، 

به دليل تعطيلات، گوجه فرنگي از مبدا کمتر بارگيري شد. از طرفي 
صادرات هم  صورت گرفت و تمام اين عوامل باعث افزايش قيمت گوجه 

فرنگي شد. 
وي ادامه داد: از هفته هاي آينده قيمت گوجه فرنگي متعادل مي 
شود و به  کيلويي5000 تا 6000 تومان خواهد رسيد زيرا بار فراوان 
است و گوجه فرنگي هاي جنوب و تاکستان نيز آماده ورود به بازار است.

جزئيات کشف محموله چند صدهزار دلاري دارو در عراق

کاهش صادرات چرم به علت موانع داخلي

شرط کاهش قيمت مرغ

100 ميليارد تومان در 2 سال به محور بيرجند - قاين اختصاص يافت

گوجه فرنگي ارزان مي شود

ضربه 
به توليد 
با تداوم 
معافيت 
گمرکي 
واردکنندگان 
ماشين آلات

لزوم  به  اشاره  با  مجلس  اقتصادي  کميسيون  عضو 
استفاده از منابع حاصل از حذف بند »غ« ماده 119 قانون 
امور گمرکي به منظور حمايت از توليدکننده داخلي گفت: 
 250 حدود  شود،  برداشته  معافيت  اين  که  صورتي  در 

ميليون دلار درآمد نصيب دولت مي شود.
بر  را  رقابت  فضاي  سال هاست  که  قوانيني  از  يکي 
توليدکننده داخلي سخت کرده، بند »غ« ماده 119 قانون 
امور گمرکي است. اين قانون به رغم آنکه به بهانه حمايت 
از توليد وضع شده اما با معاف کردن واردکنندگان ماشين 
پرداخت  از  ندارند  داخل  مشابه  که  توليدي  خطوط  آلات 
حقوق گمرکي، عملا موجب اختصاص سالانه 250 ميليون 

دلار يارانه به واردکنندگان ماشين آلات شده است.

مجلس  اقتصادي  کميسيون  عضو  صالحي  مسلم 
شوراي اسلامي در گفت وگو با خبرگزاري فارس درباره 
که  هستيم  آن  شاهد  حاضر  درحال  گفت:  موضوع  اين 
درعين  و  مي کنند  وارد  توليد  خط  واردکننده ها،  برخي 
هستند. معاف  هم  آن  گمرکي  حقوق  پرداخت  از  حال 

وارد  ضربه  داخلي  توليد کننده هاي  به  موضوع  اين 
از  را  رقابت  انگيزه  و  توان  عملا  چراکه  است،  کرده 

است. گرفته  آن ها 
اين عضو کميسيون اقتصادي مجلس با تاکيد بر اينکه 
امور گمرکي  قانون  ماده )119(  بند »غ«  معافيت گمرکي 
با معافيتي  بنده  افزود:  برداشته شود،  تر  بايد هرچه سريع 
که در اين قانون براي واردکننده هاي ماشين آلات در نظر 

گرفته شده مخالف هستم.
صالحي ادامه داد: اين معافيت بايد حذف و درآمدهايي 
که از اين محل عايد دولت مي شود بايد در صندوقي ذخيره 
و در حمايت از ماشين سازها مصرف شود. بر اساس آمارها 
در صورتي که اين معافيت برداشته شود سالانه حدود 250 

ميليون دلار درآمد نصيب دولت مي شود.
به  ماشين  سازي  صنعت  کرد:  تصريح  پايان  در  وي 
عنوان يک صنعت راهبردي و مادر، نقش بسزايي در توسعه 
کشور دارد. نمايندگان مجلس مخالف هرگونه بدرفتاري با 
بايد  به همين خاطر  ماشين سازها هستند  و  توليدکننده ها 
در تصويب قوانين به موضوع حمايت از توليد داخل توجه 

ويژه شود.


